
PROTOKÓŁ Nr 9/2015

z posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu  09 września 2015r.  
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie  rozpoczęto godz.  9 0 0  -  zakończono godz. 11 4 0 .
                  Przewodniczył:  Pan Arkadiusz Piasecki  – Przewodniczący Komisj i
                  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Nieobecny:  radny Stanisław Zaboroś.
Ponadto w posiedzeniu  udział  wzięli :
   1.  Henryk Kacprzyk -  Wójt Gminy
   2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
   3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Ad  pkt  1  i  2.  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju 
Gospodarczego  Rady  Gminy  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  dokonała  otwarcia 
posiedzenia  Komisj i .  Stwierdził  prawomocność  obrad  oraz  przedstawił  projekt  
porządku obrad.
Porządek  obrad  Komisj i  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za, 
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego 
wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z ostatniego posiedzenia  Komisj i .
   4.  Ocena przygotowań placówek oświatowych  do nowego roku szkolnego:
       -  w tym wydatków na utrzymanie  placówek oświatowych w Gminie  Grunwald
   5.  Transport  publiczny w Gminie Grunwald.
   6.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
       a)  w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do
           Sądu Rejonowego w Ostródzie;
       b)  w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości  zajętych  przez
           Muzeum Bitwy pod Grunwaldem z siedzibą w Stębarku gruntów, budowli
           i  budynków, w ramach pomocy operacyjnej  na kulturę i  zachowanie
           dziedzictwa kulturowego;
       c)  w sprawie nadania statutów jednostkom pomocniczym Gminy Grunwald -
           sołectwom;
       d)  w sprawie przystąpienia Gminy Grunwald do Stowarzyszenia  Kraina
           Drwęcy i  Pasłęki  w charakterze członka zwyczajnego;
       e)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata  2015 – 2025;
       f)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
       g)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia  zmiany studium i  kierunków
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald;
       h)  w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  porozumienia pomiędzy Gminą
           Grunwald a samorządem Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie 
           przyjęcia  przez Wójta Gminy Grunwald do realizacj i  zadania  zarządcy
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           dróg wojewódzkich polegających na pełnieniu roli  inwestora dla
           przedsięwzięcia  pn.  Rozbudowa drogi wojewódzkiej  nr 537 w
           miejscowości  Marcinkowo;
       i)  w sprawie przystąpienia  do opracowania Wieloletniego Planu
          inwestycyjnego Gminy Grunwald;
   7.  Wolne wnioski  i  zapytania.
   8.  Zamknięcie  obrad.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  zgłosił  wniosek  o 
wprowadzenie  do porządku sesj i  uchwały w sprawie  przedłużenia  terminu  kontroli  
Komisj i  Rewizyjnej .
Radni  jednogłośnie  przegłosowali  wniosek  w  sprawie  wprowadzenia  do  porządku 
obrad  sesj i  –  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przedłużenia  terminu  zakończenia 
kontroli  Komisj i  Rewizyjnej .

Ad pkt 3.  Protokół z ostatniego posiedzenia  Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt 4.  Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jeżeli  chodzi  o przygotowanie 
szkół,  to zostały wykonane następujące prace:
Szkoła Podstawowa w Gierzwałdzie:  
-  odnowiono dwie sale,  zamieniono pokój  nauczycielski  na salę dydaktyczną,
-  pomalowano ściany i  sufity oraz wymieniono szafki  pod zlewozmywakami  w
  kuchni i  zmywalni,
-  malowano ściany i  lamperie  na korytarzach szkolnych,  
-  dokonano bieżących  napraw sprzętu szkolnego,
-  zakupiono nowe stoliki  i  krzesła.
Szkoła Podstawowa we Frygnowie:
-  malowanie korytarzy szkolnych,
-  malowanie dwóch pomieszczeń klasowych,
-  malowanie kuchni  i  klatki  schodowej,
-  wymiana wykładzin w oddziale  przedszkolnym,
- wymiana stolarki  drzwiowej w 4 klasach, w kuchni,  s tołówce, pokoju
  nauczycielskim i  sekretariacie.
Szkoła Podstawowa w Szczepankowie:
-  malowanie i  naprawa powłok tynkarskich  w 3 salach dydaktycznych,
-  montaż  obudowy na grzejnikach w oddziale  przedszkolnym,
- w bloku żywieniowym – malowanie i  naprawa powłok tynkarskich,
-  malowanie i  naprawa armatury zaplecza  sanitarnego,
-  renowacja drzwi wejściowych,
-  malowanie kotłowni,  magazynu  konserwatorskiego, montaż  szafek ubraniowych
  dla kucharek.
Szkoła Podstawowa w Mielnie:  
-  zakup mebli  do punktu przedszkolnego,
-  zakup umywalek,  sedesów, brodzika do punktu przedszkolnego,
-  zakup wózka gastronomicznego do żywności,
-  zakup leżaków, pościeli  dla  przedszkolaków,
- malowanie ścian,  drzwi wejściowych oraz ścian w salach dydaktycznych,
-  doposażenie  w sprzęt  typu sztućce,  zestawy naczyń,  kuchnia elektryczna,  stoły
  ze stali  nierdzewnej ,  szafki  z wnękami,  boj ler elektryczny,
-  zakup nowych podajników do mydła,  podajników do ręczników papierowych,
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  lustra,  miski  ustępowej ze spłuczką,  umywalki  z baterią  w zapleczu sanitarnym,
- zakup odkurzacza,
-  malowanie ścian w korytarzu szkolnym.
Publiczne Gimnazjum w Stębarku:
-  malowanie 4 sal ,
-  malowanie stołówki,  ubytków tynkarskich w kuchni,
-  wykonanie remontu drugiej  łazienki  chłopców, remont łazienki  dziewcząt,
-  usuwanie ubytków w lamperiach,
-  bieżące naprawy sprzętu szkolnego.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  te prace,  które wykonywaliśmy w placówkach 
oświatowych,  były wykonane na zlecenie  Sanepidu. Nie wszystko zostało 
zrobione.  Dwa piece centralnego ogrzewania nie  zostały zrobione,  spawanie pieca 
w szkole we Frygnowie  i  Stębarku i  nie  są ujęte  w tym roku jeszcze,  a  były w 
protokołach pokontrolnych place przed szkołami.  Te place przed szkołami  myślę, 
że będą się znajdowały we wnioskach na przyszły rok.  Nie są to tanie  inwestycje  a 
Sanepid już nam na przyszły rok nie  odpuści.  W tym roku dogadałem się,  że 
jeszcze w tym roku odpuszczą.  Niestety musimy te 4 place przed szkołami  zrobić.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  w jakim zakresie 
zastrzeżenia  są dotyczące tych  placów przed szkołami i  o co tam właściwie 
chodzi?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – są zastrzeżenia,  widać te  place i  w Gierzwałdzie 
i  w Mielnie  i  Stębarku,  że są budowane z tej  s tarej  kostki.  One po kilkudziesięciu 
latach już są bardzo nierówne.  Sensu nie  ma już prostować tej  kostki,  bo ta kostka 
jest  zniszczona,  połamana i  jedyne wyjście  to wykonanie  z polbruku albo 
bitumiczne.  Wydaje  mi  się,  że polbruk jest  lepszy.  W razie  remontu jest  łatwy w 
demontażu i  montażu.  Dlatego myślę,  że na przyszły rok wszystkie  te place przed 
placówkami oświatowymi  powinniśmy umieścić  w budżecie  i  wykonać.

Skarbnik – Pani Urszula Borkowska przedstawiła  wydatki  f inansowe na oświatę 
na koniec czerwca.

L.p. Nazwa szkoły Ogólny plan 
wydatków

Wydatkowano
na 30.06.2015r.

  1. Gimnazjum w Stębarku     1.891.349,26    1.091.939,36

  2. Szkoła Podstawowa we Frygnowie        997.368,57       580.523,38

  3. Szkoła Podstawowa w Gierzwałdzie     1.690.758,82       920.289,82

  4. Szkoła Podstawowa w Szczepankowie     1.135.409,55       664.859,21

  5. Szkoła Podstawowa w Mielnie     1.121.467,49       604.369,32

Jak Państwo zauważyliście  według mnie plan i  wykonanie  w miarę  kształtują  się  w 
granicach 50%. 
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  w  oświacie  są  odsetki  na  kwotę  13.652,- 
zł?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  są  to  odsetki  za  nieterminowe  opłaty  za 
energię,  za zakupiony węgiel,  za  jakieś inne nieterminowe opłaty.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  energia  i  opał  przede wszystkim.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  odsetki  za  opał,  za 
nieterminowe  opłaty  za  opał  dostarczony  do  szkół  obciążają  jak  gdyby  ten  dział  
„oświata  i  wychowanie”?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – odsetki  są naliczane do faktur,  które są na 
daną  jednostkę  a  więc  jeśli  faktura  dotyczy  danej  jednostki,  to  odsetki  również  są 
doliczone do danej  jednostki.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  nie  szkoła  zamawiała 
węgiel  tylko gmina zamawiała.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – szkoła jest  jednostką gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  gmina  wystawia  fakturę 
czy szkoła?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – dostawca.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  na szkołę czy na gminę?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  na  szkołę.  Każda  jednostka  ma  oddzielny 
rachunek  bankowy,  ma  swój  numer  NIP  i  każda  jednostka  ma  swoje  rozliczenia  
finansowe.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  załączniku  nr  2  w 
wydatkach w oświacie  jest  taki  dział  – Inne formy wychowania  przedszkolnego – i 
w  tym  dziale  wydatkowano  64  tys .  złotych,  między  innymi  na  dotacje  dla 
niepublicznych  jednostek  oświaty,  na  wynagrodzenia  bezosobowe,  zakup 
mater iałów  i  wyposażenia,  zakup  usług  pozostałych,  na  co  te  pieniądze  zostały 
wydatkowane w tych pozostałych  oprócz dotacj i  w rozdziałach?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – to na punkt  przedszkolny w Gierzwałdzie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  była  inna  forma 
wychowania przedszkolnego?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska –  tak.

Ad  pkt  5.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  transport  publiczny  w  Gminie 
Grunwald  jest  prowadzony  na  zasadzie  koncesj i  udzielanych  przez  odpowiednie 
urzędy.  My tylko  w niektórych  przypadkach  jesteśmy w stanie  wpływać,  wydawać 
zezwolenia  na  niektóre  przejazdy.  My nie  mamy wiele  do  powiedzenia.  W Mielnie  
przed początkiem roku szkolnego zlikwidowano jeden środek przewozowy,  którym 
dojeżdżały dzieci  do szkół,  to  szybko zareagowaliśmy.  Występowaliśmy wszędzie,  
gdzie  się  dało,  ale  nasze  są  tylko  opinie.  Nie  mamy  wpływu  na  tabor  zewnętrzny 
publiczny.  Mamy  transport  swój  własny,  dlatego  to  jest  jeszcze  jedna  przesłanka 
taka,  żeby  ten  własny  transport  mieć  jak  najdłużej ,  ponieważ  jest  uzależniony  od 
naszego  działania.  Jest  nowa  ustawa  o  transporcie  publicznym  i  ma  wejść  pod  
koniec  2016  roku  gdzie  to  może  się  stać  dla  gmin  bardzo  dużym  obciążeniem,  bo 
gminy  mogą  stracić  wszelką  dotację.  Biorąc  opłaty  przewozu  naszego  dziecka  
firmą  zewnętrzną  a  naszą  własną,  my  jako  gmina  poniżej  50  tys.  tego  transportu 
publicznego  nie  mamy  i  prawdopodobnie  uzyskanie  w  2017  roku  tej  dopłaty  na  
nasze  dzieci  z  Urzędu  Marszałkowskiego  będzie  niemożliwe.  Chociaż  Starosta  w 
tym  kierunku  zaczął  działać,  chce  zrobić  projekt  transportu  publicznego  poza 
powiatem,  włączyć  nasze  gminy  do  miasta  Ostróda,  bo  Ostróda  posiada  transport  
publiczny,  bo  posiada  transport  miejski,  ale  myślę,  że  to  jest  tylko  taki  półśrodek  
i  znowu  wracamy  do  tego  tematu,  że  transport  nasz  własny  jest  prawie  o  połowę 
tańszy  niż  transport  publiczny,  jeżeli  s tracimy  dopłaty  a  już  nie  mówię  w 
przypadku  osób  niepełnosprawnych,  które  są  dowożone  transportem  publicznym,  
opłaty są bardzo wysokie.  Najbardziej  tych  zewnętrznych  przewoźników interesuje 
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transport  publiczny,  bo  otrzymują  dopłaty  nawet  11,-  zł  do  kilometra  do  jednego 
dziecka.
Mamy  nowszy  autobus  „gimbus”  w  którym  została  dokonana  wymiana  silnika,  
drugi  autobus  przeszedł  remont  kapitalny,  całe  zawieszenie,  plus  podłogi  i  
s iedzenia.  Na  następne  3,  4  lata  te  autobusy  są  w  dobrym  stanie,  na  pewno 
wytrzymają.  Gorzej  z  naszym  busem,  też  w  budżecie  na  przyszły  rok  powinniśmy 
znaleźć  miejsce  dla  busa  który  spełnia  nie  rolę  taką,  że  wozi  wójta,  bo  ja  mam 
czym  jeździć  i  jeszcze  mi  lepiej  wychodzi.  O  to  chodzi,  że  w  ekstremalnych  
przypadkach  ten  samochód  przewozi  i  dzieci,  zaopatrzenie,  pracowników 
pracujących,  bardzo  rzadko  z  niego  korzystam,  ale  to  jest  dyskusja  do  budżetu  na 
przyszły  rok.  Nasz  transport  wewnętrzny  publiczny  na  dzisiaj  jest  w  dobrym 
stanie.  Zabezpieczy  nam  dowóz  dzieci  na  najbliższy  okres.  Korzystamy  i  z  
transportu zewnętrznego.  Dwie firmy w tej  chwili  wożą.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  czy  w  tym  roku  też  będziemy  mogli 
korzystać  z  pojazdów  naszych  na  wyjazdy  dzieci  do  teatru  czy  muzeum 
nieodpłatnie?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mamy  dwa  „gimbusy”  które  nieodpłatnie 
dostaliśmy  z  Ministerstwa.  Staramy  się  dbać  o  nie  i  s łużą  nie  tylko  do  wożenia 
dzieci  do  szkół.  Taką  analizę  jeżeli  będziecie  Państwo  chciel i ,  to  mogę  
przedstawić  dokładnie,  i le  one  razy  i  gdzie  zawiozły  naszych  piłkarzy,  zespół 
ludowy.  Nie  było  przypadku,  żebym  odmówił  dyrektorom,  wiadomo  na  bilet 
rodzice znajdą,  ale  gorzej  z dowozem. 1/3 to są wyjazdy poza dowozem dzieci.
Radny –  Pan  Adam Butrymowicz  –  i le  procent  między  transportem zewnętrznym 
a  wewnętrznym  gmina  zyska  w  ciągu  roku,  jeżeli  można  wiedzieć  lub  proszę 
sporządzenie takiego pisma.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  będzie  trzeba,  to  ja  mam  dane  u  siebie  w 
biurze,  to  przyniosę  i  w dyskusj i  i  wnioskach  odpowiem,  bo  taką  kalkulację  sobie 
zrobiłem.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  propozycję  i  wniosek, 
żeby  przy  sprawozdaniu  z  wykonania  zadań  oświatowych  za  ubiegły  rok  szkolny 
przedstawić  mapę  z  trasami  przebiegu  autobusów  dowożących  dzieci,  kto  te  l inie  
obsługuje  i  i le  czasu  zajmuje  przejazd  dziecka  wsiadającego  na  pierwszym 
przystanku do czasu dojazdu do szkoły i  druga sprawa związana z  oświatą,
prosiłbym  o  przedstawienie  struktury  zatrudnienia  w  poszczególnych  szkołach  z 
rozbiciem na sposób zatrudnienia,  pełny etat ,  jakiś etat  ułamkowy,  nie  chodzi  mi o 
nazwiska  pracowników  a  o  stanowiska  i  sposób  obsadzenia.  To  są  dodatkowe 
informacje,  które do tego sprawozdania chciałbym uzyskać.
Radny – Pan Adam Butrymowicz – prosiłbym o dane za okres od 01.09. do 09.09 
gdzie były kupowane materiały pędne,  świadectwo jakości  i  ceny?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  proponuję  żebyśmy  na 
sesj i  dowiedziel i  s ię  jakie  są  zasady  wyboru  dostawców  materiałów  pędnych  i 
smarów  dla  środków  transportowych,  które  gmina  posiada,  z  kim  podpisana 
umowa na dostawę paliwa?

Ad  pkt  6.  Wójt  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
powołania  zespołu  opiniującego  kandydatów  na  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w 
Ostródzie.
Jak  co  cztery  lata  wybieramy  ławników do  Sądu  Rejonowego  w Ostródzie.  Trzeba  
najpierw  wybrać  zespół  opiniujący  kandydatów  na  ławników.  Kandydatów  na 
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ławników dużo nie  ma,  tylko  jeden.  Żeby formalności  stało się  zadość,  taki  zespół  
musimy powołać.
Do  zespołu  zostali  zgłoszeni  następujący  radni:  Pani  Wiolet ta  Sawicka,  Pan 
Arkadiusz Piasecki,  Pani Joanna Leszczyńska.
Zgłoszeni  radni  wyrazili  zgodę na pracę w zespole.
Radni jednogłośnie przegłosowali  skład zespołu opiniującego.

Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  zwolnienia 
od  podatku  od  nieruchomości  zajętych  przez  Muzeum  Bitwy  pod  Grunwaldem  z 
siedzibą  w Stębarku  gruntów,  budowli  i  budynków,  w  ramach  pomocy  operacyjnej 
na kulturę i  zachowanie  dziedzictwa kulturowego.
Co  kwartał  muzeum  zwraca  się  o  umorzenie  podatków przedstawiając  dokumenty.  
Działalności  gospodarczej  nie  mogą  prowadzić,  bo  korzystali  z  pomocy  Unii  
Europejskiej ,  na  wydatki  które  realizują,  otrzymują  dotację  z  Urzędu 
Marszałkowskiego.  Jestem  członkiem  rady  muzeum  Przy  Muzeum  Bitwy 
Grunwaldzkiej .  Corocznie  realizujemy  wydatki.  Budżet  zamyka  się  deficytem 
około 400 do 500 tys .  zł  z  tego tytułu,  że  jest  to  w dużej  części  obiekt  nowy ,  a  to  
dużo  środków  trzeba  przeznaczyć  na  amortyzację,  w  innym  przypadku  ten  budżet  
by  się  zamykał.  Podstawy do umorzenia  są,  ale  jest  możliwość  prawna,  ustawowa,  
że placówki kultury i  dziedzictwa kulturowego mogą być  zwolnione  z  podatku,  ale 
decyzję  podejmuje  rada  gminy.  Żeby  nie  szły  nam  te  umorzenia  w  wykazy  do 
Ministerstwa  Finansów,  to  moja  propozycja  jest  taka,  żeby  taką  uchwałę  przyjąć  
do  momentu,  kiedy  budżet  muzeum  się  zrównoważy  i  nie  będzie  amortyzacja 
odpisywana  i  będą  wychodzili  na  zero.  Nigdy  Muzeum  Bitwy  Grunwaldzkiej  nie 
płaciło  podatku,  a przed rokiem 90 też ustawowo było  zwolnione.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska –  jaka to jest  wartość tego podatku?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  1.500,-  zł  na  kwartał .  Nieduże  pieniądze  a 
bardzo kłopotliwe,  bo rozpatrywanie  takiego wniosku, to jest  s terta papierów.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  my  tego  zwolnienia  nie 
musimy akceptować.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie musicie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  i  tego,  które  Pan  wykonuje 
jako  osoba  odpowiedzialna  za  realizację  budżetu.  Jak  tutaj  s łyszymy,  nie  ma 
pieniędzy  na  wiele  inwestycj i  i  rzeczy,  które  byłyby  do  zrobienia.  Umorzenia  
podatków  i  należności  cywilnoprawnych  powinny  być  ostatecznością  w  naprawdę 
kryzysowych  sytuacjach.  Nie  sądzę,że  jednostka  kultury  jaką  jest  Muzeum  Bitwy 
pod  Grunwaldem  jest  w  tak  krytycznym  stanie,  żeby  musiało  ubiegać  się  o  
umorzenia  tego,  co  gminie  się  należy.  Ja  wnoszę  o  odrzucenie  tej  uchwały  i  tej  
propozycj i .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  umorzenia  na  półrocze,  które  ja 
przeprowadziłem  jako  odpowiedzialny  za  wykonanie  budżetu  wynoszą  gminę  32 
tys.  zł ,  a  jedno  posunięcie  przy  ustalaniu  wysokości  podatku  od  nieruchomości  i 
rolnego  kosztuje  gminę  500  tys .  zł  i  też  o  tym  wiecie.  Troska  o  ten  budżet 
powinna  dotyczyć  wszystkich  sfer  działalności,  bo  rolnictwo  nie  stanowi  u  nas 
głównego  źródła  dochodu  gminy.  Jak  Pan  policzył  sobie,  wziął  budżet  i  policzył,  
że  te  730 tys .  zł  podatków rolnych,  pozostały  nam jako resztkowe po decyzj i  rady  
gminy,  stanowi  to  3%  dochodów  gminy  wszystkich,  całego  budżetu.  To  dużo 
wyższe  są  dochody  z  podatku  PIT,  CIT,  od  nas  od  ludzi  pracujących.  Jednostka  o  
którą  kiedyś  występowaliśmy,  żeby  była  własnością  gminy,  to  wtedy  nie  byłaby 
opodatkowana.  My  też  dokładamy  do  kultury.  Nie  ma  kraju,  który  zarabia  na 
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kulturze,  bo kultura od początku do końca skazana jest  na dotacje.  Takie  jest  moje 
zdanie a rada zadecyduje.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rozumiem  Pana  troskę  o 
rozwój  kultury,  nie  mniej  chciałbym  równie  żarliwie  troszczyć  się  o  to,  co  my  w 
tym  budżecie  dostajemy.  Wydaje  mi  się,  że  umarzanie  ludziom,  którzy  są  w  
krytycznej  sytuacj i ,  dotknęło  jakieś  nieszczęście  jest  uzasadnione.  Ale  umarzanie 
czy  zwalnianie  z  opłat  instytucj i  państwowych  i  tym samym  przejmowanie  ciężaru 
funkcjonowania  państwowej  instytucj i  przez  samorządy  nie  ma  uzasadnienia.  Nie 
ma  takiej  potrzeby,  żebyśmy  przejmowali  ciężar  funkcjonowania 
marszałkowskiego muzeum na barki  tego samorządu.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  decyzją  naszą  o  internecie  szerokopasmowym, 
zmniejszyliśmy  budżet  jednorazowo  na  sumę  300  czy  400  tys .  zł  podatku  od 
nieruchomości,  tu  mówimy  o  śmiesznych  pieniądzach  dotyczących  czegoś,  czym 
możemy się  chwalić  w Europie  i  na świecie.  Taka prawda jest  o  Grunwaldzie,  a  ze  
zdaniem  pańskim całkowicie  się  nie  zgadzam,  ale  rozumiem  Pana  troskę  o  budżet 
gminy.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska –  to umorzenie  dotyczyłoby tylko tego roku?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie,  to  jest  na  5  lat .  Po  5  latach  przestaną 
amortyzację  odpisywać,  około  470  tys.  zł  rocznie,  przy  tym,  że  właśnie  w  tym 
czasie  nie  mogą  prowadzić  działalności  gospodarczej ,  komercyjnej .  Decyzja  o 
umorzeniach i  tak należy do mnie i  możecie mnie z  tego rozliczać.
Radna  –  Pani  Alina  Szymańska  –  jeżeli  podejmiemy  te  uchwałę,  to  muzeum  nie 
będzie musiało  zwracać się o umorzenie?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak,  nie  będziemy  przeprowadzać  tej  całej 
procedury  umorzeniowej .  Nie  pracuje  tam  teraz  jeden  człowiek,  tylko  kilka  osób,  
to  chyba  dla  nas  też  coś  to  znaczy.  Jeżeli  uchwała  nie  przejdzie,  procedura 
zostanie  taka jak była.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska –  czyli  decyzja będzie należała  do Pana?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak. ,  ale  jeżeli  rada  gminy  zwalnia  z  podatku 
instytucję  kulturalną,  nie  wchodzi  to  w  pulę  umorzeń,  nie  musi  być  wykazywane 
do innych instytucj i  f inansowych.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Wójt  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  nadania 
statutów jednostkom pomocniczym Gminy Grunwald – sołectwom.   
Wybory  do  rad  sołeckich  zostały  przeprowadzone.  Rady  sołeckie  pracują.  Jeżeli  
chodzi  o  statuty,  był  czas  na  konsultacje,  wpłynął  tylko  jeden  wniosek  od 
Przewodniczącego  w sprawie  zmian  w statucie  sołectwa  Mielno.  Ja  przygotowując  
projekt  statut  posłużyłem  się  statutem miejscowości  Korsztyn,  która  jako  ostatnia  
wybrała  sołtysa  i  radę  sołecką.  Dlaczego  wybrałem  ten  statut,  bo  jest  bardzo 
prosty,  łatwy  do  stosowania  a  poza  tym  jest  to  projekt,  który  przeszedł  
weryfikację  Wydziału  Prawnego  Urzędu  Wojewódzkiego.  Nie  został  w  żadnym 
punkcie uchylony,  dlatego jest  taka moja propozycja.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  statucie  Korsztyna 
uchylono parę zapisów. W związku z tym mam pytanie,  czy te zapisy są usunięte?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zostały usunięte.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – Korsztyn też w tej  uchwale jest?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie,  bo oni  już maja statut.  Wojewoda uchyla  w
całości  albo niektóre  punkty karze wyrzucić.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rozumiem,  że  do  tych 
propozycji  mieszkańców  sołectwa  Mielno  dotyczących  statutu  sołectwa  Mielno 
nie ma zastrzeżeń pod względem prawnym?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk   -  radca  sprawdził ,  ja  bym  miał  parę  zastrzeżeń 
jeżeli  chodzi o gospodarowanie mieniem,  ale radca twierdzi,  że  nie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie  dotyczące 
statutów sołectw,  czy te  projekty są autentyczne  z  tymi,  które  sołtys i  otrzymali  na  
wiosnę do konsultacj i?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tak.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  bo  moje  uwagi  są 
skierowane  do  projektu,  na  którym  bazowaliśmy  i  zgłosil iśmy  poprawki,  a  teraz  
dostaliśmy  statut  Korsztyna,  w  którym  zostały  usunięte  te  uwagi.  Czy  projekty 
wysłane  do konsultacj i  w kwietniu są takie  same jak to,  co mamy w tej  chwili?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  takie  same.  Został  usunięty  art .  32  uchylony 
przez nadzór wojewody.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Przewodniczący Komisj i  ogłosił  5 minutową przerwę.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ponieważ  Przewodnicząca 
Komisj i  Oświaty  będzie  chciała  się  zwolnić,  mam  propozycję,  skoro  na  następnej  
komisj i  i  sesj i  będzie  „Informacja  wójta  z  realizacj i  zadań  oświatowych  za 
2014/2015  rok”  i  w  planie  pracy  Komisj i  Oświaty  jest  „Informacja  o  wynikach  
sprawdzianu  i  egzaminu  klas  końcowych  szkół  podstawowych  i  gimnazjum”  ja 
proponuję  odbycie  posiedzenia  komisj i  w jednej  ze  szkół  podstawowych,  żebyśmy 
na  miejscu  mogli  ocenić   jak  ta  szkoła  jest  przygotowana,  w  jaki  sposób  pracuje. 
Ja  powiem szczerze,  raz  byłem w szkole  w Mielnie,  ale  potem jak  mam tłumaczyć  
się  w  jakim  charakterze  przychodzę  do  szkoły,  odeszła  mi  ochota  na  pobyt  w  tej 
szkole,  ale  jako  rada  gminy  mamy  prawo  a  wręcz  obowiązek  interesować  się  jak 
funkcjonuje  oświata.  Dlatego  proponuję,  żebyśmy  następne  połączone  posiedzenie 
komisj i  zorganizowali  na  przykład  w  szkole  w  Szczepankowie.  Na  tym 
posiedzeniu  te  zagadnienia  dotyczące  oświaty  możemy  zrealizować.  Ewentualnie  
jeżeli  Pani  Dyrektor  uzna  za  możliwe,  dokończyć  całe  posiedzenie  komisj i ,  
ewentualnie  wrócić do urzędu i  kontynuować dalszą część naszych obrad.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  swego  czasu  dobrym  zwyczajem  było 
spotykanie  się  z  dyrektorami  w  poszczególnych  szkołach.  Jestem  za  tym  i  wręcz 
uważam,  że nie  tylko  w jednej  szkole,  żebyście  zwiedzili  i  pojechali  cała  rada,  nie  
tylko  komisja  oświaty  i  wszystkie  szkoły  zobaczyli ,  w  jakim  są  stanie,  jak  są  
doposażone.  W każdej  szkole  możemy  przedstawić  grono  pedagogiczne.  Uważam, 
że  rada  taką  wiedzę  powinna  mieć.  Uważam,  że  Pana  propozycja  powinna  być  
rozszerzona.  Zorganizujemy  autobus  na  jeden  dzień  i  pojedziemy  po  wszystkich 
placówkach oświatowych.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  tylko  wtedy  godziny  trzeba  ustalić,  żeby 
nie burzyć  planu.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  myślę,  że  po  godzinach,  po  piętnastej ,  żeby 
nie przeszkadzać  dzieciom w nauce.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  w  tej  chwili  jest  problem  z 
pomieszczeniami.  Wtedy  jak  są  zajęcia,  nie  ma  pomieszczenia  gdzie  moglibyśmy 
się spotkać.
Radny – Pan Adam Butrymowicz – szkoła w Dylewie też będzie?
Wójt – Pan Henryk – Kacprzyk –  ja mówię  o wszystkich szkołach.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  następnym  razem 
posiedzenie  komisj i  będzie  w  szkole,  szkoła  kończy  pracę  o  14.00  .  Dojedziemy 
tam  własnym,  prywatnym  transportem.  Ja  proponuję  tą  jedną  szkołę  na  razie.  
Zobaczymy  jak  to  wygląda.  Przebiegnięcie  się  po  korytarzach  wszystkich  pięciu  
szkół jest  mało  racjonalne.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ale  moja  propozycja  to  jest  bardzo  racjonalna, 
wynika  z  tego,  że  jak  zwiedzicie  nasze  szkoły,  to  będę  chciał  zrobić  taką 
wycieczkę  do  sąsiednich  gmin  i  pokazać  standard  szkół  z  zewnątrz  a  naszych,  
żeby rada miała  wgląd,  bo niektórzy zbyt  nisko cenią to  co mamy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rozpoczęlibyśmy  od  razu  w 
Szczepankowie.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  pewne  punkty  trzeba  tutaj 
omówić.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jak  autobusy  rozwiozą  dzieci,  to  wtedy 
możemy jechać autobusem do Szczepankowa.  Autobusy kończą koło 16.00.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  do  16.00  ogarniemy 
tematy,  które  mamy  do  omówienia,  a  później  pojedziemy  autokarem.  Przy  okazj i  
sprawdzimy stan techniczny autokaru.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska –  ja mam taki  wniosek, nie mam możliwości 
przesunięcia  godzin  pracy,  zaczynam  codziennie  o  godzinie  9.45  i  nie  mogę  być  
do  końca  na  posiedzeniach  i  mam  propozycję,  żebyśmy  zmienil i  godziny  spotkań, 
albo wcześniej  albo później .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  myślałem  już  od  samego 
początku,  żeby  ustalić  godziny  posiedzeń  komisj i  i  sesj i  na  godziny 
popołudniowe.  Państwo,  którzy  mają  pracę  w  jakichś  prywatnych  instytucjach 
mogą  mieć  problemy,  więc  proponuję,  żebyśmy  przełożyli  posiedzenia  komisj i  i 
sesj i  na godziny popołudniowe.
Radna  -  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  w  obecnej  sytuacj i  ja  nie  mogę  pełnić 
przewodniczącej  komisj i .  Uważam,  że  dla  osób  które  pracują,  ta  forma  spotkań 
popołudniowych byłaby naj lepsza.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – dla mnie pasuje.
Radni  przegłosowali ,  że  posiedzenia  komisj i  i  sesje rady gminy będą odbywały się  
o godzinie  15.00.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
przystąpienia  Gminy  Grunwald  do  Stowarzyszenia  Kraina  Drwęcy  i  Pasłęki  w 
charakterze  członka zwyczajnego.
Delegatem i  osobą która nas reprezentuje  w tym Stowarzyszeniu jest  sekretarz.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  my już raz podejmowaliśmy taką uchwałę o 
przystąpieniu  do Związku Stowarzyszeń.  W związku z  tym,  że  zmieniły się  zasady  
finansowania,  nie  można  finansować  Związku  Stowarzyszeń  tylko  Stowarzyszenia 
dlatego  podejmujemy  tą  uchwałę,  że  przystępujemy  w  tej  chwili  do 
Stowarzyszenia.  Związek  Stowarzyszeń  zamienił  s ię  w  Stowarzyszenie  i  trzeba 
podjąć nową uchwałę.  Wszystko zostaje  to samo.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  czyli  formalnie  Związek 
Stowarzyszeń  przekształcił  s ię  w Stowarzyszenie.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  tak.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Skarbnik -  Pani Urszula Borkowska  przedstawiła  projekt uchwały w sprawie
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zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2015-2025. 
WPF  obejmuje  zmiany  dotyczącej  wcześniej  wydanych  zarządzeń  i  zmiany  w 
budżecie,  które  będą  przyjęte  uchwałą  budżetową  11  września.  WPF  zwiększa  się  
na  ogólną  kwotę  zarówno  po  stronie  dochodów  jak  i  po  stronie  wydatków  o 
1.388.072,82 zł .  Wynika  to  z  Zarządzenia  Wójta  Nr  35/2015  z  dnia  30  czerwca  na 
kwotę  4.676,50 zł  jak również z  Zarządzenia  Wójta  Nr 38/2015 wydanego 24 lipca  
na  kwotę  255.432,00  zł  i  uchwały  Rady  Gminy  Grunwald  Nr  XII/69/2015  z  dnia  
11  września  na  kwotę  1.127.964,32  zł .  Te  wszystkie  kwoty  dają  kwotę 
1.388.072,82  zł .  Po  dokonaniu  zmian  dochody  wynoszą  24.854.870,11  zł  a 
wydatki  26.977.810,11 zł .  Deficyt  wynosi  2.122.940,-  zł  i  pozostaje taki  sam i jest  
niezmienny i  zostanie  pokryty przychodami  pochodzącymi  z  pożyczek i  kredytów.
Uwag nie  zgłoszono.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok.    
Budżet  zostaje  zmieniony  o  kwotę  1.127.964,32  zł .  Większe  kwoty  zwiększające 
budżet  to  jest  kwota  50  tys.  zł  otrzymanych   spadków  i  darowizn.  To  jest  
otrzymywany  piasek  od  właściciel i  kopalni  przeznaczany  na  drogi,  boiska. 
Następnie  kwota  2  tys .  zł ,  zwiększamy dochody ze  sprzedaży majątku,  po  analizie  
dochodów  zwiększamy  wpływy  .  1.584,-  zł  rekompensaty  utraconych  dochodów, 
grunty  pod  jeziorami,  485.632,32  zł  –  konkretnie  kwota,  podatku  vat,  którą  
odzyskamy  z  kanalizacj i  Dylewa  i  Zybułtowa.  Powinien  być  zwrócony  przez 
Urząd  Skarbowy  do  końca  września.  Opłaty  eksploatacyjne  zwiększają  się  o  50 
tys.  zł .  20.643,-  zł  dotacja  celowa  dla  GOPS,  na  wyprawki  szkolne  10.605,- .  zł  - 
dotacja  celowa,  dotacja  majątkowa  na  realizację  zadań  inwestycyjnych  -  480  tys .  
zł  od  Marszałka  która  została  przeznaczona  na  budowę  chodnika  w  Marcinkowie.  
W związku z powyższym budżet  zwiększamy o 1.127.964,32 zł .
Strona  wydatków  stanowi  taką  samą  kwotę:   63.125,-  zł  na  inwestycje  –  budowa 
wodociągu  dla  Pana  Witkowskiego,  w  rozdziale  4001  wynagrodzenia,  została 
zmniejszona  kwota  o  5  tys.  zł  i  automatycznie  wszystkie  składki  i  pochodne,  na  
ubezpieczenia  społeczne,  zakup  mater iałów  –  została  zmniejszona  kwota, 
zmniejszono  wynagrodzenie  w  rozdziale  4002  –  na  hydrofornie  a  są  zwiększenia 
wydatków  na  energię  o  35  tys .  zł .  W dziale  600  o  750  tys .  zł  zostały  zmniejszone  
środki,  które  były  planowane  na  drogi  gminne  będą  w  środkach  na  drogi 
wojewódzkie.  Rozdział  7004  –  Referat  gospodarki  komunalnej  –  zostały 
zmniejszone wynagrodzenia na kwotę 49.345,-  zł  i  wszystkie  składniki  pochodne.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  z  czego  wynika  to 
zmniejszenie?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  -  planowane  było  przy  większej  l iczbie 
pracowników  zatrudnianych  na  umowy  interwencyjne.  Tych  pracowników  jest 
mniej .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  tu  chodzi  o  wynagrodzenie 
osobowe?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – to są wynagrodzenia osobowe.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  dzisiaj  już  wiem,  i le  osób  do  końca  roku 
możemy  zatrudnić.  Nowe  programy,  które  proponuje  nam  Urząd  Pracy  pociągają 
za  sobą  zbyt  duże  koszty,  bo  po  pewnym  okresie  zatrudnienia  np.;  na  staż,  
zmuszają,  żebyśmy  zatrudniali .  Podobnie  jest  z  interwencyjnymi.  Jedynie  
publiczne są naj lepszą formą,  która nam przysługuje.  Mamy w tej  chwili  5 osób na  
roboty publiczne,  gdzie jest  refinansowane prawie w całości  wynagrodzenie.
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Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  następne  zmniejszenia  to  są  przy  dietach 
radnych  -  zmniejszamy  o  30  tys.  zł ,  wynagrodzenia  w  urzędzie  –  13  tys.  zł ,  przy  
sołtysach – 5 tys .  zł  zmniejszenie.
Zwiększenia  wydatków  też  są;  największe  to  na  wodociąg  do  Pana  Witkowskiego,  
wydatki  na  punkt  przedszkolny  i  prace  inwestycyjne  w  Mielnie  i  tu  zwiększamy o 
kwotę  125  694,-  zł ,  to  są  wydatki  inwestycyjne,  wydatki  osobowe  pracowników 
zatrudnionych,  nauczycielom  płacimy  z  góry,  natomiast  pracownikom  obsługi  z 
dołu  i  to  są  takie  wstępne  wydatki.  Zwiększenia  wydatków  na  oświatę,  bo  jak 
wspomniałam  na  półrocze  były  miej  więcej  w  połowie.  W  związku  z  remontami 
wydatki  są  większe  i  jest  konieczność  zwiększenia  planów.  Ma  to  swoje  
odzwierciedlenie  w budżecie.  Po  jednej  stronie  są  zwiększenia,  po  drugiej  s tronie  
zmniejszenia.  Jeżeli  chodzi  o GOPS, to są niewielkie  zmiany,  zwiększenie dotyczy  
kwoty  dotacj i  –  20  643,-  zł ,  wyprawka  na  podręcznik  –  10  605,-  zł .  W dziale  400 
w  rozdziale  4001  zwiększenia  o  43  tys .  zł  na  zakup  mater iałów  i  wyposażenia  i  
energii ,  rozdział  4002  zakup  materiałów,  energii  zwiększamy  o  61  tys .  zł ,  w 
dziale  600  zwiększenie  o  750  tys.  zł  a  zmniejszenie  o  235  tys .  zł ,  w  gospodarce  
komunalnej  zwiększenia  wynoszą  71  tys .  zł ,  natomiast  zmniejszenia  31  tys .  zł ,  
zwiększenia w dziale  7005 o 3 tys .  zł  na cmentarze,  zwiększenia w urzędzie gminy  
-  zmniejszenia  19  tys .  zł  a  zwiększenia  31  tys .  zł ,  w  strażach  pożarnych  
zmniejszamy  tysiąc  a  zwiększamy  9  800,-  zł ,  w  oświacie  ogółem  zmniejszamy  14 
tys.  zł  a  zwiększamy  o  310  tys.  zł .  Ten  1  mln  zł  jest  rozprowadzony  po  całym  
budżecie.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  i le  ten  chodnik  w  Marcinkowie  będzie 
kosztował?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  razem  z  mater iałem,  który  tam  się  znajduje  to 
ponad 1 mln  zł .  To nie  jest  sam chodnik,  jeszcze cała  infrastruktura.  My na dzisiaj  
mamy  w  budżecie  270  tys.  zł .  Po  zakończeniu  tej  inwestycj i  przedstawię,  i le 
wydaliśmy.  Może  te  100  tys .  zł  będziemy  musieli  zwrócić,  które  zdjęliśmy  na 
poprzedniej  sesj i .  Już  od  Marszałka  na  tą  inwestycję  otrzymaliśmy  320  tys.  zł  w 
mater iałach  plus  480  tys .  zł .  Podobnie  będzie  w  miejscowości  Mielno  gdzie  od  
Starostwa  otrzymaliśmy  czterysta  parę  tysięcy.  To  są  środki,  które  z  zewnątrz  
ściągnęliśmy.
Nawet  ten  żwir,  który  uda  nam  się  za  darmochę  ściągnąć,  to  pokryje  te  32  tys .  
moich  umorzeń.
Radny – Pan Marek Tański –  na chodnik w Mielnie  daliśmy 100 tys.  zł .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  ale  my robimy u siebie.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy  doprowadzenie  centralnego 
ogrzewania do remizy jest  ujęte?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie ma.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –   mam  propozycję,  żebyśmy 
się  nie  sugerowali ,  że  Marszałek  nam daje 400 czy 800 tys ięcy i  Starosta  nam daje  
500  czy  700  tys. ,  to  są  inwestycje  i  Marszałka  i  Starosty,  to  my Gmina  Grunwald 
dokładamy  do  inwestycj i  wojewódzkich,  powiatowych  i  tak  powinniśmy  to 
rozumieć.  To  my jesteśmy dobroczyńcami  i  województwa i  powiatu.
Salę obrad opuściła  radna Małgorzata  Kamińska.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  chciałbym poznać,  które z
wymienionych  zadań  inwestycyjnych  z  załącznika  nr  3  zostały  wykonane  i  zostały  
opłacone,  żebyśmy mieli  pełen obraz tego,  co w budżecie  jest  do zrealizowania?
Na sesj i  w czerwcu prosiłem, żeby Pani przedstawiając projekt  zmian
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przedstawiała  to  na  na  piśmie.  Zmiany  w  poszczególnych  działach  i  rozdziałach  
żebyśmy  dostali  razem  z  mater iałem  na  sesję.  To  co  Pani  w  tej  chwili  mówiła,  ja  
nie  kwestionuję  prawdziwości  tego  co  Pani  mówiła,  ale  nie  jest  dla  nas  do 
ogarnięcia.  Pani  mówi  językiem  fachowym,  natomiast  my  wsłuchując  się  w  to,  co  
Pani  mówi,  po  2,  3  minutach  nie  wiemy co  Pani  mówiła  3  czy  4  zdania  wcześniej .  
Ja  ten  swój  wniosek  ponawiam,  do  uchwały  budżetowej  powinno  być  opracowane 
wyjaśnienie  czy  objaśnienie,  być  może  uzasadnienie,  gdzie  kwoty  przesunięć,  
kwoty  zmian  zostaną  opisane,  skąd,  w  jakim celu,  na  co?  Proszę  o  przedstawienie  
załącznika  nr  3,  co  z  tego  zostało  zrobione  i  opłacone.  Oglądamy  te  papiery  z  
jednej  i  drugiej  s trony,  ale  nie  bardzo wiemy o co chodzi.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  to  wszystko  co  mówię  jest  opisane  w 
załącznikach.  Jeśli  ja  mówię,  że to  jest  rozdział ,  paragraf,  to  nie  wiem jak to  mam  
opisywać?  Mam  pisać,  że  w  rozdziale  400,  że  na  wynagrodzenia  osobowe 
pracowników, jest  to opisane.
Przewodniczący  Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  wróćmy do pierwszej  strony 
załącznika  nr  1,  wpływa  do  budżetu  50  tys .  zł  –  otrzymane  spadki,  zapisy,  i 
darowizny w postaci  pieniężnej ,  rozumiem jakieś  pieniądze  wpłynęły,  od  kogo,  za  
co  już  nie  wiemy.  Dochody  od  osób  fizycznych,  jest  paragraf  75617  -  wpływy  z  
różnych  dochodów.  Ja  rozumiem,  że  radnym  można  by  było  zafundować  kilkuset  
stronicową  ustawę,  ale  ta  klasyfikacja  budżetowa,  która  Pani  dała  5  lat  temu 
dokładnie  w ten  sam sposób to  opisuje.  Jakie  to  jest  wyjaśnienie?  Jeżeli  jest  zapis  
-  opłaty eksploatacyjne?
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  jak  to  można  inaczej  wyjaśnić,  jak  to  jest  opłata 
eksploatacyjna,  to jest  opłata  eksploatacyjna?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  na  sesję  przygotuję 
przykłady  z  innych  gmin,  jak  to  jest  robione  w  innych  gminach.  Te  objaśnienia  
razem  z  materiałami  na  sesję  dają  nam  podstawy,  żeby  w  domu  nad  tymi  
mater iałami  się  pochylić .  Wysłuchanie  tego  co  Pani  mówi  tutaj  nic  nam  nie  daje.  
Nie   jestem w stanie  odtworzyć  te  wszystkie  opisy,  które  Pani  przedstawiła.  Może  
przejdźmy do załącznika nr 3.  Co zostało wykonane,  a  co wykonane i  opłacone?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  -  nie  jestem  w  stanie  tak  od  razu 
odpowiedzieć.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – co zostało wykonane ja mogę powiedzieć.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  może  po  kolei ,  ja  pozwolę 
sobie czytać.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Wykonanie  map  do  celów  projektowych  budowy 
przyłącza  wodociągowego  do budynku  nr  72  w Stębarku  –  musiało  być  wykonane, 
inaczej  byśmy nie  ruszyli .
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  nie rozumiem, żeby mapa 67 
tys.  zł  kosztowała.
Radna  -  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  powinno  być  wykonanie  przyłącza 
wodociągowego.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  przyłącza wodociągowego.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska -  jest  map.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wykonanie  map  do  celów  projektowych  oraz 
przyłącza  wodociągowego.  Modernizacja  hydroforni  Łodwigowo,  to  był  zakupiony 
jakiś  materiał .  Musiałbym  fakturę  zobaczyć.  Zakup  pompy  do  hydroforni  do 
Gierzwałdu – to pompa jest .
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – ale  została  zakupiona?
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Wójt –  pan Henryk Kacprzyk –  musi  być  zakupiona,  bo inaczej  nie  byłoby wody 
w Gierzwałdzie?
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  –  czy zostało zapłacone?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – nie jestem w stanie  powiedzieć.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ja  proponuję,  żebyśmy  to 
odłożyli  do sesj i  skoro Pani  Skarbnik nie  ma pewności,  że  te  zadania  inwestycyjne 
zostały opłacone i  czy zostało zrealizowane.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  nie  jestem  w  stanie  odpowiedzieć,  czy 
wszystko jest  opłacone.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – pompa została  zakupiona,  ale czy opłacona?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pan  nie  ma  wiedzy,  Pani 
Skarbnik nie  wie,  więc zostawmy to do sesj i .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  będzie  sesja  i  chcę  wiedzieć,  bo  na  sesję 
zostawimy  dyskusję,  co  zostało  opłacone  a  co  nie,  czy  WPF  zostanie  przyjęty  i  
zaproponowane  przeze   mnie  zmiany  w  budżecie  zostaną  przyjęte,  bo  od  tego 
zależy,  jak  to  na  ostatniej  sesj i  było,  w  formie  uwag  pisemnych,  gazet,  innych  
rzeczy?  Po  prostu  musielibyśmy  przyjąć  inny  charakter  pracy.  Perfekcyjnie  
przygotować  budżet  i  żadnych  wyskoków  do  przodu  typu  chodnik  w  Marcinkowie 
czy  inne,  musiel ibyśmy  nie  robić,  bo  ja  się  narażam  na  naruszenie  dyscypliny  
finansów publicznych  a  i  tak  za  ZUSy i  te  inne  rzeczy z  72  punktów zostały  tylko  
dwa,  nieterminowo  opłacane  ZUSy,  przez  te  25  lat  zawsze  były  nieterminowo 
opłacane  i  jedna  rzecz  za  rozdysponowanie  15  tys.  zł  dla  Fundacj i  Grunwald  na  
imprezę  i  to  są  dwa  zarzuty  w  stosunku  do  mnie  jeżeli  chodzi  o  naruszenie  
dyscypliny  finansów publicznych.  Nie  mogę  się  narażać  na  naruszenie  dyscypliny 
finansów  publicznych  jeżeli  realizuję  zobowiązania  podjęte  w  latach  poprzednich 
czyli  chodnik  w  Marcinkowie  i  przejście  przy  cmentarzu  w  Rychnowie.  Zarząd 
Dróg  Wojewódzkich  obiecał  mi  kostkę  a  ja  obiecałem,  że  zrobię,  że  damy 
robociznę  i  to  jest  w tej  chwili  realizowane.  Na słowo realizowane  jest  wykonanie  
wodociągu  w  Stębarku.  Ustali l iśmy  i  jest  realizowane.  Nie  będę  ryzyka  ponosił  
cały  czas,  że  robię  coś  do  przodu  a  tego  nie  ma  w  budżecie.  To  jest  niezgodnie  z  
prawem i  za to mogę być  ścigany,  za dyscyplinę  budżetową.  Nie róbmy tego,  sesję  
raz  na  kwartał  i  nic  nie  zrobimy.  Taka  jest  prawda.  Przecież  łaski  nam nie  będzie  
robił  Wojewoda  i  nie  da  pieniędzy,  łaski  nie  będzie  robił  nam Marszałek  i  nie  da  
pieniędzy.  My  nie  będziemy  musiel i  mu  łaski  robić  i  dokładać  tych  swoich 
drobnych  groszy.  Ani  Wojewoda  ani  Marszałek  nie  będą  chodzić  po  tych 
chodnikach  tylko  nasi  mieszkańcy.  Oni  będą  oceniać  i  korzystać  z  tego.  Jestem 
zadowolony,  że  takie  pieniądze  do  budżetu  ściągam.  Mamy  niecałe  700  tys .  zł  na  
inwestycje  a  tylko  te  dwie  inwestycje,  to  jest  prawie  1  mln  i leś  tam złotych.  Jaki  
jest  cel  ryzykowania,  własnym  wynagrodzeniem,  własną  kasą  i  własnym 
stanowiskiem.  Niech  to  będzie  ostatnia  próba  współpracy  i  zatwierdzenia  tego,  w 
ten  sposób  jak  było,  a  następnych  takich  prób  obiecuję  Pani  Skarbnik,  nie  będzie.  
Nie  będzie,  bo  to  jest  niemożliwe.  25  lat  taki  model  pracy  z  innymi  radami  żeśmy 
mieli  i  to  z  korzyścią  było  dla  gminy i  myślę,  że mogłoby być  dalej .  Jak będziemy 
tak  krótko  podchodzić  do  każdego  punktu  i  mówić  powiedzcie  co  zostało 
zrobione?  Ja  wiem  o  co  chodzi,  powinienem  jechać  i  powiedzieć  Panie 
Marcinkowski  wynocha  z  tej  budowy,  bo  wcześniej  wpuściłem  niż  mam  w 
budżecie  pieniądze,  ale  to jest  s łuszny zarzut.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  my takiego zarzutu Panu nie 
stawiamy.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  ale  będzie kilka innych przypadków, co dla
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Rychnowa  miałem  chodnika  nie  robić,  a  też  zaczęty  jest .  Czy  nie  robić  dla  
Szczepankowa  chodnika  jak  nam  Starostwo  kładło  asfalt ,  kawałek  chodnika  do 
szkoły  jest  zrobione  a  nie  opłacone.  Może  być  zarzut.  Każdy  ma  swoje  interesy  z  
radnych.  Ja  tu  nie  mam  żadnego  interesu,  żeby  ryzykować.  Powinienem 
powiedzieć,  proszę  Państwa  od  dzisiejszego  dnia  nawet  najdrobniejszego  wniosku 
nie  zgłaszajcie,  bo  budżetu  nie  możemy  domknąć.  Kiedyś  było  tak,  że  robiliśmy,  
wszyscy  wiedzieli  co  robimy,  na  sesj i  nie  ukrywałem  jak  ze  świetl icą  we 
Frygnowie,  ze  świetl icą  w  Dylewie,  która  powinna  iść  następna  do  kontroli  przez 
Komisję  Rewizyjną,  bo  też  tak  żeśmy  realizowali ,  ale  na  koniec  tyle  trzeba  było  
wydać  i  tyle  wydaliśmy.  Dylewo  jest  zadowolone,  Frygnowo  jest  zadowolone  z 
obiektów  które  posiadają.  Tak  to  się  odbywa,  tak  się  pracuje  w  samorządach.  Jak 
my  zaczniemy  pracować  zgodnie  z  ustawą  o  finansach  publicznych,  to  dosłownie 
nasza  gmina  jest  za  biedna,  nie  wiem czy  nam wystarczy  na  samo  przeżycie,  taka 
jest  prawda.  
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  jeżeli  widzę,  że  coś  na  rzecz  gminy  jest 
robione,  to  byłbym idiotą,  żeby na szkodę gminy działać.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  ale  na  sesj i  mam  dyskomfort  psychiczny,  bo 
Przewodniczący zada  pytanie,  czy to  jest  w budżecie,  czy jest  zapłacone.  Tak,  jest  
zapłacone  częściowo.  Naruszył  Pan  dyscyplinę  finansów  publicznych.  Puścił  Pan 
na  budowę w Stębarku,  naruszył  Pan dyscyplinę  finansów publicznych,  chodnik  w 
Marcinkowie  czy  na  świetl icę  w  Mielnie,  naruszył  Pan  dyscyplinę  finansów 
publicznych,  w  każdym  przypadku.  Ja  to  jeszcze  przeżyję,  ale  jak  będę  cały  czas  
ścigany,  to  tylko  trzeba  się  zamknąć  w  sobie,  mamy  budżet  tyle  wyliczony,  nie 
będziemy  się  starać  o  środki  zewnętrzne,  nie  będziemy  robić,  bo  jest  z  zewnątrz  
kilka  paszkwili  chodzących  po  gminie,  żałosnych  nie  mających  nic  z 
rzeczywistością.  Już  się  przyzwyczaiłem  do  tego.  Ja  te  cztery  lata  chcę  spędzić  i  
coś dla tej  gminy zrobić,  ale  nie w ten sposób.
Radna – Pani Wioletta Sawicka –  Pani  Skarbnik i  Pan Wójt  pracują tyle  lat  i  jest  
wszystko  dobrze  i  następne  inwestycje  są  robione,  musimy  im  zaufać,  żeby  nie  
było  jak  na  ostatniej  sesj i  że  Pani  Skarbnik  się  stara,  wprowadza  zmiany  w 
budżecie  a my przeciw.
Skarbnik – Pani Urszula  Borkowska –  jeśli  Państwo czegoś nie  rozumiecie,  żeby 
nie  było  takiej  sytuacj i  jak  poprzednio,  jeżeli  czegoś  nie  rozumiecie,  nie  macie  
pewności,  bardzo proszę pytajcie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  proszę  przyjść  do  mnie  przed  sesją,  zawołam 
Panią  Skarbnik  czy  pracownika,  który  to  robi,  czy  projekt,  czy  pokaże  coś  w 
terenie.  Ja  jestem  do  dyspozycj i .  Pracujmy  wszyscy  dla  tej  gminy.  Skończyły  się  
wybory.  Te  wybory  dawno  czas  skończyć  i  pracować.  My  nie  pracujemy,  tylko  
dalej  walczymy,  tracimy nerwy.
Skarbnik  -  Pani  Urszula  Borkowska  –  poprzednio  było  zdziwienie  Pana 
Przewodniczącego,  że  ja  się  zapytałam  o  co  chodzi,  dlaczego  jest  źle.  Nie  po  to  
pytam,  żebyście  się  t łumaczyli ,  tylko  chcę  wiedzieć,  co  mam poprawić,  żeby  było  
zrobione  dobrze.  Ja  Państwu  przedstawiam  projekt  budżetu,  przedstawiam 
wszystko  i  mówimy  co  jest  robione,  nie  ma  żadnych  pytań,  nie  ma  żadnych  
zastrzeżeń,  a  później  głosujecie  przeciwko,  a  później  s ię  okazuje,  że  czegoś  nie 
rozumieliście.  Jeżeli  jest  taka  potrzeba,  żeby to  opisywać,  będę  opisywać.  Zawsze  
jest  mało  czasu,  a  to  z  czasem  związane  jest ,  ale  postaram  się,  żeby  to  Państwu  
opisywać,  na  co  te  pieniądze  idą,  na  co  ten  plan  jest  przeznaczony,  żeby  nie  było 
takiej  sytuacj i ,  że  nie  pytacie,  nie  mówicie  a  głosujecie  przeciwko  i  praktycznie 
nie wiadomo dlaczego.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  – wstydziłem  się  Starosty,  bo  on  powiedział 
wyraźnie,  że  jak  nie  podejmiecie  uchwały  w tym dniu,  to  te  pieniądze  pójdą  gdzie  
indziej .  Ja nie  będę prosił .  Na zewnątrz  gram, że rada współpracuje.
Teraz  się  mówi  o  przedszkolu  w  Mielnie.  Na  przyszły  rok  wszystko  musi  być  
gotowe.  Gorzej  będzie  jak  przyjdzie  utworzyć  punkt  przedszkolny we Frygnowie  i 
Szczepankowie.  Nie  prawdą  jest ,  że  nie  możemy  w  przyszłości  skorzystać  z  
projektów unijnych.  Nie mając  regulaminu funduszy europejskich a  ktoś się  na ten  
regulamin powołuje.  Jeszcze nie  ma na jakiej  zasadzie  będą środki przydzielane.
Dzwonię,  pytam,  wiem ,  że nawet będą projekty uzupełniające.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  mieliśmy  zaopiniować  punkt  e  i  f , 
powinniśmy pozytywnie  zaopiniować.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  być  może  na  tej  sali  s iedzą 
osoby,  które  rozumieją  i  w  lot  pojmują  to  co  Pani  Skarbnik  objaśnia  w  planie  
wydatków  i  w  planie  dochodów.  Być  może  są  takie  osoby,  które  to  rozumują  i  na 
bieżąco  wiedzą  o  co  chodzi.  Ja  niestety  do  nich  nie  należę  i  dlatego  chciałbym 
prosić  Panią  Skarbnik,  żeby  te  zmiany  w  budżecie  były  objaśniane,  co  jest  ich  
powodem,  z  jakiej  potrzeby  wynikają,  na  co  środki  zostaną  przeznaczone  i 
dlaczego zostały zdjęte z  jakiegoś rozdziału.  
Natomiast  co  do  współpracy  Panie  Wójcie,  rada  która  ma  wiedzę,  ma  poczucie  
tego,  że  czynnie  uczestniczy  w  podejmowaniu  decyzj i  będzie  zdecydowanie 
chętniej  z  Panem  współpracować,  niż  rada  bierna,  która  o  niczym  nie  wie  i  tylko  
czeka  na  to  co  Pan  zaproponuje  i  ma  niewielką  wiedzę,  żeby  w  tej  sprawie 
cokolwiek  powiedzieć.  Pani  Skarbnik  się  skarży,  że  nikt  nie  zadaje  pytań.  To 
właśnie  wynika  z  tego,  że  my  do  posiedzenia  komisj i  czy  do  sesj i  przychodzimy 
nieprzygotowani,  bo  nie  jesteśmy  w  stanie  tej  specjalistycznej  wiedzy  dotyczącej  
komponowania  budżetu  ogarnąć przed posiedzeniem komisj i .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jakby  nie  patrzył ,  to  przez  społeczeństwo 
zostałem  wybrany  na  l idera  i  to  społeczeństwo  ode  mnie  wymaga,  żebym  jak 
najwięcej  pracował,  jak  najwięcej  tej  kasy  ściągał,  a  ja  wierzę,  że  rada   chce  
współpracować.  Pozostałości,  które  po  wyborach  pozostają,  nie  pozwalają  nam 
wspólnie  pracować,  dlatego  chciałem  wypracować  jakiś  model  tej  współpracy.  Ja 
mówię  o  ugodowej  współpracy,  bo  jeżeli  ja  mam  ciągnąć  ten  wóz  i  jak  najwięcej  
kasy  wyciągnąć,  to  ja  muszę  mieć  zaufanie  wasze.  Jeżeli  wy mnie  poprzecie,  to  ja  
mogę ryzykować.  Chciałbym mieć komfort  psychiczny.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  sprawy  finansowe,  budżetowe  są  bardzo 
zawiłe.  Ja  nie  jestem  w  stanie,  my  z  jednej  strony  zdejmujemy,  z  drugiej  
dokładamy.  W  trakcie  roku  w  wielu  przypadkach  jak  mówimy,  przyjmujemy  po 
100  tys .  czy  zdejmujemy  po  100  tys . ,  pomniejszamy  wynagrodzenia  po  to,  że  jak 
zyskamy  pieniądze,  to  wtedy  tam  włożymy.  My  nad  tym  cały  czas  czuwamy,  bo 
jeżeli  brak  w  planie,  ja  muszę  tam  dołożyć.  Nie  mogę  realizować  zadania,  jeśli  
tam  nie  będzie,  nie  zapłacę  energii ,  nie  zapłacę  czegoś,  na  energię  nigdy  nie  ma  
tyle  planu  na  początku  budżetu,  że  starczyłoby  na  opłacenie  energii  do  końca 
roku,  na  węgiel  też  nigdy  nie  ma  w  planie  tyle  co  potrzeba,  dlatego  że  my,  
musimy  spiąć  ten  budżet.  W  momencie  realizacj i  budżetu  wójt  zyskuje  gdzieś  
środki,  to wtedy robione są różnego rodzaju przesunięcia  i  to jest  skomplikowane.
Jeżeli  Pan  Przewodniczący  życzy  tego,  żeby  to  było  opisywane,  postaram  się 
Państwu pisać.  Inaczej  nie  potrafię.
Radny – Pan Marek Tański – Urząd Wojewódzki  też ustala  budżet.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  z wojewódzkiego budżetu mało  korzystamy,
korzystamy z marszałkowskiego,  a to jest  oddzielny samorząd,  który ma swój
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budżet  i  ustala  ten  budżet.  On w tym budżecie  w sierpniu  zrobił  zmiany,  tak  samo  
jak my teraz  robimy.  Musiał  gdzieś  480 tys .  zł  wyjąć,  żeby nam te  480 tys.  zł  dać.  
Nie  ukrywam,  że  zawdzięczam panu  Marszałkowi,  że  te  pieniądze  nam przerzucił .  
Ja  ich  atakowałem,  że  to  jest  ich  inwestycja.  Ktoś  mówi,  że  da  nam  480  tys .  jak 
dołożymy 100 tys.  Wiemy,  że w budżecie  nie mamy tych pieniędzy,  ale  zdejmiemy 
z  wynagrodzeń  i  jak  zyskamy,  to  te  100  tys.  zł  wróci  na  wynagrodzenia.  Na  tym 
polega ta praca w samorządzie i  te wydatki  na mieszkańca  w gminie.
Radny –  Pan Sławomir Matuszewski  –  po  kanalizacj i  był  zwrot  podatku  vat  a  po 
chodnikach?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  nie.  Zwrot  podatku  vat  jest  od  wody, 
ścieków, centralnego ogrzewania,  od tego co sprzedajemy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  my  z  Panią  Skarbnik  przewidujemy,  że  te 
pieniądze  się  znajdą  i  dlatego  możemy  zaplanować  w  oświacie,  na  węgiel  czy 
energię  trochę mniej ,  bo później  te  pieniądze się  pojawią i  budżet  równoważą.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  –  może  byłoby możliwe zorganizowanie  dla  nas 
szkolenia?
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  wy chcecie  budżet  zadaniowo,  na  to  tyle  a  na  to 
tyle .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nie  chodzi  o  to,  żeby 
opisywać  każdy  paragraf  w  którym  jest  200,-  zł  na  plus  lub  minus,  tylko  w 
działach  tam  gdzie  pojawiają  się  kwoty  kilkunastu  tys ięcy  czy  kilkuset  tys ięcy  
złotych.  Jeżeli  mamy  biernie  tutaj  s iedzieć  i  wysłuchiwać  Pani  Skarbnik  i  na  tej  
podstawie  podejmować  decyzję,  to  my  naprawdę  nie  jesteśmy  potrzebni.  Nie 
jesteśmy  potrzebni  po  to,  żeby  brać  15  diet  i  zajmować  czas.  Skoro  rada  została  
wybrana  i  radni  reprezentują  określone  grupy  społeczne,  powinni  mieć  wiedzę  i 
wpływ  na  to,  o  czym  zgodnie  z  ustawa  mają  prawo  decydować.  Mam  propozycje 
dotyczące zmian budżetu,  żeby Pani Skarbnik nie była  zaskoczona na sesj i .
Chciałbym zapytać  o  następujące  rzeczy:  czy  w budżecie  uda  się  wygospodarować 
środki  na:
1.  Ogrodzenie  świetl icy w Łodwigowie,
2.  Sporządzenie dokumentacj i  oświetlenia  skrzyżowania dróg i  przystanku w
    Zybułtowie,
3.  Zakup przystanku w Rychnowskiej  Woli,
4.  Sporządzenie projektu oświetlenia  drogi  w Kitnowie.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska –  zależy od kosztów.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  trudno  będzie  powiedzieć  dzisiaj ,  ale  jeżeli  jest 
taka wola.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  widzicie  Państwo 
możliwość w tym dzisiejszym budżecie  wykonanie tych  drobnych inwestycj i?
Wójt –  Pan Henryk Kacprzyk –  w myśl  tego,  co  powiedziałem wcześniej ,  to  tak. 
Nie  mogę  powiedzieć,  że  nie.  Możliwość  jest .  Tylko  może  być  tak,  że  będziemy 
mieli  lekki  deficyt  na  koniec  roku.  U  nas  zawsze  tak  zaczyna  się  inwestycje.  Nie 
mając  projektu,  nie  mając  nic,  nie  mogę  na  zewnątrz  o  żadne  środki  aplikować. 
Nie są to jakieś duże przedsięwzięcia.  Ja deklaruję.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rozumiem,  że  do  sesj i 
poprawki będą?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – na tą  sesję nie.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – na następną,  na 30 września.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – to jest  za dużo zmian.
Innych uwag nie  zgłoszono.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald.
Na  ostatniej  sesj i  tę  uchwałę  częściowo  podjęliśmy.  Było  5  punktów  do  przyjęcia  
a  przyjęl iśmy  2,  3,  4.  Ona  tak  brzmi  teraz,  że  się  unieważnia  uchwałę  przyjętą  a  
przyjmuje  się  nową uchwałę  z  punktami  1,  2,  3,  4,  5.  Mieliście  wątpliwości  co  do  
niektórych  zapisów  a  konkretnie  zapisu  dotyczącego  miejscowości  Szczepankowo 
i  Łodwigowo.  Jeżeli  chodzi  o  Łodwigowo  ja  dołączyłem  dla  Państwa  pismo 
Wicemarszałka  Słomy  co  do  umieszczenia  w  planie  miejscowym 
udokumentowanych  złóż.  Proszę  Państwa  to  musimy  zrobić,  nawet  gdy  my  tego 
nie  umieścimy,  umieszczą  nam  i  obciążą  kosztami.  My  te  studium  zmieniamy.  
Drugi  temat  to  jest  umiejscowienie  w  Szczepankowie  miejsc  gdzie  znajdują  się 
złoża  kruszywa.  Umiejscowienie  w  studium  jest  pierwszym  krokiem  do 
eksploatacj i  w przyszłości,  bo wiadomo,  że jeszcze musi  być  miejscowy plan.
Dwie  uwagi  do  tej  eksploatacj i ,  jest  to  temat  budzący  emocje,  ale  z  tego  tytułu 
dochody  wzrastają  dosyć  poważnie,  wzrastają  do  czasu  budowy  „siódemki”.  Jest  
okazja  żeby  jakieś  pieniądze  wyciągnąć.  Będą  wpływy  z  opłat  eksploatacyjnych 
jeszcze do końca roku. Z tych  środków będzie można cokolwiek zrobić.
Radny – Pan Dariusz Borkowski – kto naprawi nasze drogi?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dla  nas  priorytetem  jest  „siódemka”.  To  będzie 
obowiązkiem  Marszałka  i  Starostwa  doprowadzenie  tych  dróg  do  kultury.  Patrząc  
na  to  wszystko,  to  nawet  gdybyśmy  nie  mieli  tych  swoich  kopalni,  to  i  tak  przez 
naszą gminę z Dąbrówna wożą żwir.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  wrześniu  2014  roku 
przystępowaliśmy do zmiany studium. Czy ta  zmiana  została  rozpoczęta?  W tamtej  
uchwale  jest  identyczny  załącznik  dotyczący  Mielna,  jak  ten,  który 
przyjmowaliśmy  uchwałą  30  czerwca.  Chodzi  o  to,  że  po  raz  kolejny 
przystępujemy do tej  samej  zmiany.  Czy uchwała sprzed roku obowiązuje?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  Mielnie  może  być  rozszerzenie  o 
powierzchnię,  której  nie  było  w  tamtej  uchwale.  Przygotowuje  urbanista,  być 
może jakieś błędy popełnił .  Do sesj i  Pan Tur wyjaśni.
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  na  mapie  dotyczącej 
Łodwigowa w studium uwarunkowań  teren  objęty  jest  pod  elektrownie  wiatrowe  a 
na tej  mapie jest  inne oznaczenie tego terenu.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  granice zmiany studium dotyczą  całego terenu.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – my przyjmujemy jakby samą 
wolę przyjęcia  zmian.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia 
zgody  na  zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a  samorządem 
Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  w  sprawie  przejęcia  przez  Wójta  Gminy 
Grunwald  do  realizacj i  zadania  zarządcy  dróg  wojewódzkich  polegającego  na 
pełnieniu  roli  inwestora  dla  przedsięwzięcia  pn.  Rozbudowa  drogi  wojewódzkiej  
nr 537 w miejscowości  Marcinkowo.
Na czas  inwestycj i  Zarząd Dróg Wojewódzkich chce,  żeby inwestorem była  gmina,  
żeby  gmina  prowadziła  całe  rozliczenia.  To  jest  dla  nas  korzystne  na  tyle ,  że  po 
podjęciu  uchwały  przekazują  nam  całą  sumę,  nie  będą  wnikać  i le  dołożymy 
własnych środków.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – w rozliczeniu z
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województwem  nie  będzie  Pan  musiał  wykazać,  że  tyle  środków  pieniężnych  z 
województwa a tyle  gminnych Pan wydał?.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak  jest  skonstruowana  umowa,  że  oni 
przekazują nam całość środków.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  kiedy rozpoczną się  prace?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  już  rozpoczęliśmy.  30  l is topada  musimy 
rozliczyć  się  z kasy.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  Gminy 
Grunwald.
Projekt  uchwały  przygotowany  przez  Przewodniczącego.  Nie  wnoszę  uwag.  Stary 
plan  już  nie  obowiązuje.  Najważniejsze  jest  określenie  tych  priorytetów.  Musimy 
jeszcze opracować strategie,  która będzie kosztowała  nas paręnaście  tysięcy.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – na podstawie czego będzie powstawał?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  takie  dane  powstają  na 
zasadzie  potrzeb.  Jest  katalog  tego  co  jest  pilne,  mniej  pilne  i  może  poczekać, .  
Zespół,  który  to  będzie  opracowywał  ma  wybrać  to,  co  uzna  za  najpilniejsze  
inwestycje  i  to  przedstawić  mieszkańcom,  bo  na  tym  polega  demokracja.  Niech 
mieszkańcy  wypowiedzą  się  w  tej  sprawie.  Miałem  wydrukowany  przykładowy 
plan  inwestycyjny.  To  jest  duża  tabela.  Da  nam  to  jakąś  wiedzę,  co  będzie  w  
przyszłym  roku  a  co  planujemy  na  rok  kolejny,  żebyśmy  mieli  pogląd,  bo  dzisiaj  
te  środki  z  budżetu  tak  są  wydawane,  że  jak  do  pożaru  się  jedzie.  Chcę  żebyśmy 
taki  plan  opracowali  i  uchwalil i .  W latach  2009 – 2013 był  w gminie  plan i  można  
do niego sięgnąć.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan Arkadiusz  Piasecki  –  myślę,  że  też  na  podstawie 
wniosków od mieszkańców.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dla  mnie  priorytetem  będzie  dokończenie 
kanalizacj i ,  później  wejście  w  przydomowe  oczyszczalnie,  bo  będą  środki.  W 
szkołach mamy sytuację  rozwiązaną,  punkty przedszkolne też,  ale  kwestia  świetl ic  
wiejskich  jest  tematem  na  czasie  i  dróg.  Marzeniem  byłoby  drogę  do  Domkowa 
zrobić,  ale to  już są miliony.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Przewodniczący  Rady  Gminy–  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie  w 
kwestii  kanalizacj i ,  chodzi  o kanalizację  małych zbiorowisk.
Pani Iwona robiła  rozpoznanie w miejscowości  Ulnowo i  Lubianek.  
Czy jest  program budowy tych przydomowych  oczyszczalni  ścieków?
Wójt  –  Pan Henryk  Kacprzyk –  w połowie  przyszłego  miesiąca  będzie  szkolenie 
na  temat  środków.  Budowa  kanalizacj i  l iniowej  w  Domkowie  mijałoby  się  z 
celem.  Po  szkoleniu  powiem  jaka  jest  polityka  Państwa  w  tym  kierunku,  jakiej  
możliwej  pomocy  możemy  się  spodziewać?  Prawdopodobnie  40%  dofinansowania 
musi  się znaleźć  w budżecie  gminy.
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  –  do końca września możemy 
składać  wnioski  odnośnie budowy świetl ic,  oczyszczalni?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  proszę śledzić  kalendarz funduszy unijnych.
Będzie  dużo  środków  na  kulturę,  na  świetl ice  wiejskie.  Na  dzisiaj  mamy  dwa 
projekty;  Stębark,  Mielno  już  ze  zezwoleniami  na  budowę.  Dobrze  jakby  się  w 
budżecie  znalazły środki  chociaż na te  l inie  unijne.
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Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  a  dla  Rychnowskiej  Woli 
zrobiony jest  projekt?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  koncepcja.  Decydujący  będzie  wieloletni 
plan inwestycyjny.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  pierwsza  sprawa  dotycząca  ścieków, 
wczoraj  miałam  wycieczkę  Pań  mieszkających  w  PGR,  że  tam  to  bardzo  źle  
funkcjonuje,  także  w  planie  inwestycyjnym  trzeba  będzie  mocno  zastanowić  się  
nad dokończeniem kanalizacj i  w Stębarku,  również dom nauczyciela  ma problemy,  
gimnazjum,  druga  sprawa  –  prośba,  żeby  Pan  poparł  wniosek  w  sprawie 
umieszczenia  znaków.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  już  jest  poparty  ten  wniosek,  tylko  tutaj 
sołectwo  sobie  w  stopę  strzela,  bo  tam  nigdy  nie  było  planowane,  że  będzie 
poruszał  się  ciężki  sprzęt,  ale  będą  kombajny,  sprzęt  ciężki  rolniczy  będzie  
poruszał  się  tą drogą.  
Ja  sobie  marzyłem,  że jak te  fundusze  sołeckie  już są,  to  Grunwald przeznaczył  na 
projekt  na  dokończenie  kanalizacj i .  Myślałem,  że  tak  zrobi  Stębark  i  Zybułtowo.  
Zybułtowo podłączyliśmy swoją grupą gminną do kanalizacj i .  Generalnie  jak robią 
kanalizację,  to  powołują  komitet  i  ludzie  składają  się  po  tys iąc  złotych,  ale  u  nas 
by  to  nie  przeszło.  Zybułtowo  kosztowało  około  35  tys.  zł .  Następnie  zrobimy 
Szczepankowo  a  później  Dylewo,  to  będzie  nas  kosztowało  około  150  tys.  zł ,  ale  
myślę,  że  do  późnej  jesieni  uda  nam  się  to  zrobić.  W  Szczepankowie  najpierw 
szkoła i  dom nauczyciela  a w Dylewie  bloki.
Radny – Pan Dariusz Borkowski –  a  Kitnowo będzie robione?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  Kitnowo ma projekt,  część zrobiona.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – na Stębark jest  projekt?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – był  stary projekt,  ale  wygasł.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –   ja  myślę,  że  niechęć  do 
udziału  w  finansowaniu  nie  wynika  tylko  z  biedy.  To  jest  również 
przyzwyczajenie,  że  co  wokół  podwórka się  robi,  to  jest  robione  przez  gminę  albo  
PGR. To pokutuje od lat .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Zybułtowo  bardzo  dobrze  wypadło.  Wykopali 
doły,  kupili  rury,  my podłączyliśmy.
Radny – Dariusz Borkowski – jak mieszkańcy w pałacu w Kitnowie.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – takie  jest  ich prawo, że my musimy zrobić.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  myślę,  że  do  tematu 
wykorzystania  pracowników  gminnych  czy  też  innych  do  utrzymania  porządku  na 
terenie  gminy powinniśmy podejść sukcesywnie.
Ja  zgłaszałem  propozycję  przedłużenia  tego  chodnika  po  stronie  kościelnej  do 
mostu.  Rozmawiałem z  Kierownikiem nadzoru  i  on  stwierdził ,  że  chodnik  skończy 
się  przed  mostem,   na  moście  zostanie  nie  wiadomo  co.  Most  jest  dosyć  szeroki,  
ale  ja  bym  wnioskował  o  zwrócenie  się  do  Zarządu  dróg  Powiatowych,  żeby 
postawić  barierkę  metalową  dla  pieszych,  żeby  skanalizować  ruch  pieszych 
między barierą  mostu a  barierką oddzielającą od jezdni.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  myślę ,  że to uda się  zrobić.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki-  –  odnośnie  Kiersztanowa, 
co z tym placem zabaw?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  będzie  najdłuższa  historia  współczesnej 
Europy.  Pan Witkowski  złożył  zgodę,  podpisał.  Agencja po raz trzeci  wystąpi ła  do 
nas po dokumenty.  Przygotowuje Wilczek komplet  dokumentów. Myślę,  że
przyspieszenie nastąpi  bardzo duże.  W ciągu miesiąca  plac powinien być.
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Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  a  odnośnie  wspólnego 
projektu drogi w Kiersztanowie,  to będzie w tym roku robione?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to trzeba zgłosić  do budżetu.
Radny - Pan Adam Butrymowicz –  w sprawie dokończenia drogi do Dylewa.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  w  interesie  naszym,  ale  Starostwo  też 
chce dokończyć.
Radna  –  Pani  Iwona  Stanka  –  w  sprawie  ogrodzenia  w  Łodwigowie,  jest 
wytyczone,  nie będzie dużo pracy.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.  Jak jest  s tały punkt  to pracownik wymierzy.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odnośnie  „okejki”  do 
Kiersztanowa.
Sekretarz -  Pan Waldemar Szydlik –  jak nie mają rentowności,  to l ikwidują. 
  
Ad pkt 8.  Wobec zrealizowania  porządku obrad,  Przewodniczący Komisj i  Budżetu 
Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy zamknął  posiedzenie Komisj i .

Protokołowała Przewodniczący Komisj i  
 Budżetu Rolnictwa i  Rozwoju

Gospodarczego Rady Gminy
Bronisława Warmińska

  
  

Arkadiusz Piasecki
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